
1 
 

RADA MIEJSKA RYDZYNY 

Protokół Nr LVI/2022 

z LVI Sesji Rady Miejskiej Rydzyny w dniu 13 czerwca 2023r.  
Obrady rozpoczęto 13 czerwca 2023r. o godz. 15:00,  

a zakończono o godz. 17:12 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 11 radnych na 15 radnych stanowiących ustawowy skład Rady Miejskiej. 

Obecni: 

1. Grażyna Dembicka 
2. Karol Dembicki 
3. Agnieszka Kasprowiak 
4. Emilia Kraśner 
5. Julian Kruczek 
6. Radosław Kulus 
7. Jan Nawrotkiewicz 
8. Marcin Otto 
9. Piotr Patek 
10. Marcin Pierzchała 
11. Marek Pietrzak 
12. Krystyna Rypińska 
13. Roman Skiba 
14. Leszek Skrobała 
15. Marcin Urbanowicz 

Nieobecni: Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała. 

1. Otwarcie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dzień dobry Państwu, witam bardzo serdecznie. Otwieram LVI sesję Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym. 
Jest to sesja absolutoryjna, jedna z dwóch najważniejszych w roku sesji obok sesji budżetowej. Witam 
serdecznie Radnych Rady Miejskiej, witam Pana Burmistrza Kornela Malcherka, wraz  
z współpracownikami, Pana Wiceburmistrza Łukasza Bartkowiakiem, również z Panem Skarbnikiem 
Wojciechem Antoniakiem, witam serdecznie panią Patrycję Wdowiak -Kierownik Referatu 
Organizacyjnego, witam serdecznie pana Krzysztofa Pietrzaka radcę prawnego, witam serdecznie panią 
Magdalenę Szymańską – Pietrzak Rydzyński Ośrodek Kultury, witam serdecznie panią Ingę Kamieniarz 
Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, witam serdecznie panią Bogusławę Pawlik Przedszkole 
Kolorowy Wiatraczek. Jest z nami również Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kaczkowie pan Karol 
Olender i Szkoła Podstawowa w Dąbczu pan Wojciech Jędrzejczak. Witam serdecznie sołtysów, jest  
z nami pani Grażyna Baum wieś Tworzanice, również pan Henryk Łaszczyński wieś Augustowo. Witam 
serdecznie pana Kornela Katarzyńskiego, który przeprowadza bezpośrednią transmisję dzisiejszej sesji. 
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Jest z nami również pan Sławomir Zygner z Rydzyńskiego Ośrodka Kultury. Witamy serdecznie pana 
Łukasza Wojciechowskiego - portal rydzyna24.pl. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Szanowni Państwo wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję otrzymaliście porządek obrad i w tej chwili 

go odczytam. 

 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Miejskiej. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza związanych  

z wykonaniem uchwał Rady. 
6. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
7. Informacja Dyrektora Rydzyńskiego Ośrodka Kultury o kierunkach pracy w roku 2022 oraz 

zamierzeniach i planach na rok 2023 z uwzględnieniem „Zielonych Wakacji” oraz 
funkcjonowania biblioteki miejskiej. 

8. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy: 
a) Przedstawienie przez Burmistrza raportu o stanie gminy. 
b) Dyskusja nad raportem o stanie gminy. 
c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Rydzyna wotum zaufania 

- druk nr 412. 
9. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdań finansowych wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok: 
a) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok wraz 

ze sprawozdaniami finansowymi i informacją o stanie mienia komunalnego. 
b) Opinie Komisji Rady w sprawie wykonania budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok. 
c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Rydzyny za rok 2022 wraz z informacją o stanie mienia jednostki i 
objaśnieniami. 

d) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 
rok. 

e) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej Rydzyny w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta  
i Gminy Rydzyna z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2022. 

f) Dyskusja nad sprawozdaniami z wykonania budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok. 
g) Podjęcie uchwał w sprawie: 

- zatwierdzenia sprawozdań finansowych oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta  
                 i Gminy Rydzyna za 2022 rok – druk nr 413, 

- udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Rydzyna z tytułu wykonania budżetu   
                 Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok – druk nr 414. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 415, 
b) zmiany uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023 – 2038 – 
druk nr 416, 
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c) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 
417, 

d) przyznania w roku 2023 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się na terenie Gminy Rydzyna 
oraz jej wysokości – druk nr 418, 

e) powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników – druk nr 419, 
f) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników – 

druk nr 420, 
g) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 

421. 
h) ustalenia stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Rydzyna – druk nr 422, 
i) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenów w Dąbczu, przy ul. Strusiej – druk nr 423. 
11. Przyjęcie interpelacji radnych. 
12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
13. Zapytania i wolne głosy. 

14. Zakończenie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze, Drodzy Państwo, przejdziemy najpierw do głosowania nad drukiem nr 422. Czy ktoś ma jakieś 

uwagi? Nie ma, to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie 

przycisku. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały na druku nr 422 w sprawie ustalenia stawki opłaty 
za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Rydzyna.  

Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze, dziękuję bardzo, informuję Wysoką Radę, że rozszerzyliśmy porządek obrad dzisiejszej sesji  

o druk 422 - 11 głosów za. 

I również to samo, druk nr 423. Bardzo proszę o przystąpienie do głosowania. Bardzo proszę  

o podniesienie ręki, naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo, informuje również, że druk nr 423 ma 

akceptację Państwa Radnych, czyli 11 osób radnych było za rozszerzeniem porządku. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały na druku nr 423 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów w Dąbczu, przy ul. 
Strusiej.  

Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 

Dobrze, przechodzimy teraz do głosowania. Czy ktoś ma jakieś uwagi do porządku? Dobrze, bardzo 

proszę, przechodzimy do głosowania. Proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie przycisku. Dobrze, dziękuję 

bardzo, informuję Wysoką Radę, że dzisiejsza sesja będzie prowadzona według porządku, który przed 

chwileczką przegłosowaliśmy. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LV Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze, Drodzy Państwo, przechodzimy do przyjęcia protokołu z LV sesji. Jako Przewodniczący nie 

wnoszę do niego uwag, był sporządzony i można było się z nim zapoznać, więc proponuję go przyjąć 

bez odczytywania. Dobrze, przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie 

przycisku. Dziękuję bardzo, informuję, że protokół z LV Sesji został przyjęty jednogłośnie 11 głosami za. 

 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LV Sesji Rady Miejskiej. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Rydzyny pan Roman Skiba.  

Informacja w załączeniu protokołu. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, 
zwłaszcza związanych z wykonaniem uchwał Rady. 

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Rydzyna pan Kornel Malcherek. 

Informacja w załączeniu protokołu. 

 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji,  
w sposób bardzo szczegółowy temat ten przedstawiła Dyrektor MGOPS Pani Inga Kaminiarz. 
 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba zapytała, czy radni mają jeszcze jakie pytania do tej informacji. 
Radni przyjęli informacje bez uwag. 

 
 

7. Informacja Dyrektora Rydzyńskiego Ośrodka Kultury o kierunkach pracy  
w roku 2022 oraz zamierzeniach i planach na rok 2023 z uwzględnieniem 

„Zielonych Wakacji” oraz funkcjonowania biblioteki miejskiej. 
 
Informację w tym, zakresie przestawiała Pani Magdalena Szymańska – Pietrzak – Dyrektor 
Rydzyńskiego Ośrodka Kultury. Informacja miała charakter prezentacji multimedialnej. 

 

Ad 8. 
 

Przedstawienie przez Burmistrza raportu o stanie gminy. 
 

Ad 8.1. 
 

Przedstawienie przez Burmistrza raportu o stanie gminy. 
 

Burmistrz MiG pan Kornel Malcherek poinformował, że raport o stanie gminy za rok 2022 został 
przedłożony Radzie Miejskiej w terminie to jest do dnia 31 maja br. Został również omówiony na 
wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji. Jest opublikowany na stronie internetowej  gminy oraz  
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w Biuletynie Informacji Publicznej. Jest dostępny także na portalu e-sesja wraz z porządkiem obrad. 
Zarówno radni jak i mieszkańcy gminy mogli się z nim szczegółowo zapoznać. 
 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba poinformował, że na podstawie art. 28 aa ust. 7 ustawy  
o samorządzie gminnym nikt z mieszkańców nie złożył pisemnego zgłoszenia o zamiarze zabranie głosu 
w dyskusji. O takiej możliwości mieszkańcy byli poinformowani poprzez stronę internetową Urzędu.  
 

Ad 8.2. 
 

Dyskusja nad raportem o stanie gminy. 
 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba otworzył dyskusję nad raportem o stanie gminy. Jednocześnie 
poinformował, że temat raportu był szeroko omówiony i dyskutowany na wczorajszym wspólnym 
posiedzeniu Komisji.  
 
W związku z brakiem pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady pan Roman Skiba zamknął 
dyskusję nad raportem o stanie gminy. 
 

Ad 8.3. 
 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Rydzyna wotum zaufania - 
druk nr 412. 

 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Uchwała został podjęta 10 głosami za przy 1 głosie przeciw. 
 
Uchwała przyjęła Nr LVI/408/2023. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 10, NIE: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (10) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 
Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Marek Pietrzak, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIE (1) 
Piotr Patek 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

Ad. 9.  
 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdań finansowych wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok: 

 
Ad. 9.1. 

 
Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok wraz ze 

sprawozdaniami finansowymi i informacją o stanie mienia komunalnego. 
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Przewodniczący Rady pan Roman Skiba poprosił Burmistrza Miasta i Gminy o przedstawienie 

sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem 

finansowym i informacją o stanie mienia komunalnego. 

Burmistrz MiG pan Kornel Malcherek powiedział, że Budżet 2022 roku został zrealizowany na wysokim 
poziomie zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków, dochody Gminy przekroczyły wielkość 
nominalną ponad 58,7 mln złotych, a wydatki ponad 70,8 mln złotych. Był to kolejny bardzo dobry rok 
w sferze realizacji dochodów budżetowych. Dochody w 2022 r. wyniosły 58,7 mln złotych i były o 2,39 
% wyższe niż w 2021 roku. Podstawowym źródłem gminnych dochodów, poza subwencją ogólną 
otrzymywaną z budżetu państwa, były podatki i opłaty lokalne oraz udziały w podatku dochodowym 
od osób fizycznych i prawnych. Dochody z udziałów  w podatku dochodowym od osób fizycznych  
w porównaniu do roku 2021 wzrosły o 13,50% i wyniosły 12,29 mln złotych. Dla porównania w 2021 
roku wpływy z tego tytułu wyniosły 10,6 mln złotych,  a w 2020 r. - 10,3 mln złotych. Wydatki w 2022 
r. wyniosły 70,8 mln złotych i były wyższe o 15,72 % niż w 2021 r. Analiza realizacji wydatków 
budżetowych wskazuje, że 27,15% przeznaczono na inwestycje. Wydano na ten cel 19,2 mln złotych. 
Inwestowano w przedsięwzięcia w zakresie infrastruktury oświatowej, społecznej, drogowej i ochrony 
środowiska. A jeśli wyłączymy wydatki na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej w kwocie 
ok. 11,2 mln zł, to wskaźnik wydatków majątkowych (inwestycyjnych) do wydatków ogółem wyniesie 
32,29%. Największym zadaniem inwestycyjnym  w ubiegłorocznym budżecie było zadanie pn.: 
„Przebudowa i rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej w Rydzynie”. Gmina na to zadanie 
zaplanowała łącznie 18,0 mln zł, które zostały rozłożone na lata 2021-2022. W ub.r. zaplanowano 
kwotę 11,4 mln zł. Gmina w 2020 r. otrzymała ze środków z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19 
(Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych - uchwała nr 102 Rady Ministrów z dnia 23 lipca 2020 r.  
w sprawie wsparcia na realizację zadań inwestycyjnych przez jednostki samorządu terytorialnego) 
kwotę 6 mln zł., w związku ze złożonym wnioskiem o dofinansowanie we wrześniu 2020r. Na zadanie 
w 2022 r. wydatkowano kwotę 11,4 mln złotych. Zadanie to zakończono  w sierpniu ub.r. w łącznej 
kwocie 17,5 mln zł. Drugim znaczącym zadaniem w zakresie oświaty w ub.r. była realizacja zadania pn.: 
„Przebudowa i rozbudowa budynku szkoły podstawowej w Dąbczu”. Zadanie zaplanowano do realizacji 
na lata 2022-2023 w łącznej kwocie 12,5 mln zł, z czego w roku 2022 w wysokości 1,35 mln zł 
(wykonano w wysokości 1,33 mln zł). Przedmiotem inwestycji jest przebudowa i rozbudowa budynku 
szkoły podstawowej w Dąbczu. Gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości 6,5 mln zł w ramach 
programu Polski Ład. Inwestycja obejmować będzie przebudowę istniejącego budynku i rozbudowę  
o nowe dwukondygnacyjne skrzydło. W czerwcu ub.r. Gmina podpisała z wykonawcą tj.: 
Przedsiębiorstwem Produkcyjno-Usługowo-Handlowym Spółka Jawna Tadeusz i Artur Michalski  
z Leszna umowę na realizację robót budowlanych polegających na przebudowie i rozbudowie Szkoły 
Podstawowej w Dąbczu. Zadanie ma zostać wykonane w terminie do 10.08.2023 r. W ubiegłorocznym 
budżecie zaplanowano środki na poprawę warunków bezpieczeństwa w zakresie infrastruktury 
drogowej. Największą inwestycją drogową była „Przebudowa dróg gminnych ul. Jana Pawła II  
w Rydzynie – etap II, etap III i parking przy ul. Chrobrego w Rydzynie” wykonana w kwocie 1,4 mln zł. 
Gmina kontynuowała współpracę z Powiatem Leszczyńskim, w oparciu o nią wykonano dwa zadania  
w zakresie poprawy bezpieczeństwa, przebudowa drogi powiatowej nr 4799P na odcinku od DW 309 
w miejscowości Kłoda do wiaduktu z drogą ekspresową S5 oraz remont drogi powiatowej nr 4802P  
w m. Lasotki. W tym celu zawarte zostały stosowne porozumienia, co do finansowana tych zadań. Na 
remont drogi w Lasotkach udzielono pomoc finansową w kwocie 40 tys. złotych, a na przebudowę 
drogi w Kłodzie 1,0 mln złotych. Powiat Leszczyński w styczniu br. złożył stosowne rozliczenie 
otrzymanych kwot pomocy finansowej. Samorząd realizował także zadania w zakresie poprawy 
warunków bezpieczeństwa na drogach gminnych. W dziale rolnictwo zrealizowano przebudowę dróg 
dojazdowych do gruntów rolnych w m. Dąbcze, Kaczkowo, Maruszewo, Nowa Wieś, Pomykowo, 
Rojęczyn, Tarnowa Łąka oraz Tworzanice za kwotę 973 tys. złotych. Gmina na ww. drogi otrzymała 
pomoc finansową ze środków finansowanych z Samorządu Województwa Wielkopolskiego, po 
rozliczeniu zwrotu dotacji w kwocie 163,7 tys. złotych (zgodnie z zawartymi umowami  
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z samorządem województwa wielkopolskiego). Gmina realizowała zadania w obszarze gospodarki 
wodno-ściekowej poprzez rozbudowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Gminie Rydzyna w kwocie 
924,2 tys. zł. W ubiegłorocznym budżecie zrealizowano kwotę 173 tys. złotych na zadanie w zakresie 
bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej. Zrealizowane zadanie obejmują wsparcie 
finansowe w formie dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Rydzynie do zakupu lekkiego samochodu 
ratowniczego z napędem 4x4. Znaczną część budżetu po stronie wydatków przeznaczono na zadania 
związane z pomocą społeczną i rodziną. Na zadania te wydatkowano kwotę 13,1 mln złotych tj. 18,56% 
ogółu wydatków budżetowych. Dotacje celowe na sfinansowanie tych zadań z budżetu państwa 
wyniosły 10,4 mln złotych oraz 1,04 mln zł na zadania związane z pomocą dla uchodźców z Ukrainy  
w związku konfliktem zbrojnym. Koszt zadań z zakresu pomocy społecznej wymagał zatem 
dofinansowania ze strony Gminy w kwocie ok. 1,66 mln złotych. W ocenie realizacji budżetu należy 
pamiętać, że realizacja dochodów służy nie tylko do dokonywania wydatków, ale również trzeba 
zabezpieczyć z nich środki na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. W 2022 roku Gmina 
Rydzyna na rozchody przeznaczyła 1,402 mln złotych z czego 1,2 mln zł. na spłatę pożyczek i kredytów 
oraz na inne cele w kwocie 202,2 tys. zł. Przychody budżetu zrealizowano na poziomie 14,7 mln złotych 
w tym 5,79 mln złotych stanowiły wolne środki art.217 ust.2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych, 0,4 
tys. zł stanowiły niewykorzystane środki pieniężne, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy  
o finansach publicznych oraz 8,5 mln zł z tytułu emisji obligacji. Planowane rozchody wynosiły 
1.402.264,89 złotych i zostały wykonane w wysokości 1.402.264,89 złotych, z czego 1,2 mln złotych na 
spłatę obligacji komunalnych oraz 202.264,89 złotych są to rozchody na inne cele w związku z realizacją 
grantu ze środków Unii Europejskiej pn.: „Cyfrowa Gmina”. 

 

Na zakończenie Burmistrz przedstawił kluczowe zagadnienia związane z informacją o stanie mienia 
komunalnego. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania. Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba podziękował Burmistrzowi za informację. 
 

Ad. 9.2. 
 

Opinie Komisji Rady w sprawie wykonania budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok. 
 
W imieniu Przewodniczących komisji branżowych Przewodniczący Rady pan Roman Skiba 

poinformował, że wszystkie opinie Komisji są pozytywne i stanowią załącznik do protokołu. Zostały 

również zamieszczone w materiałach sesyjnych na portalu e-sesja 

 
Ad. 9. 3. 

 
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Rydzyny za rok 2022 wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami. 
 

Skarbnik Miasta i Gminy pan Wojciech Antoniak w imieniu Burmistrza odczytał Uchwałę Nr SO-
12/0954/40/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 kwietnia 
2023 roku w sprawie: wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Rydzyna za rok 
2022 wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami. 
 
OPINIA JEST POZYTYWNA Z UWAGAMI. 
 
Opinia stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 9.4. 
 

Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok. 
 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Rady pana Jana Nawrotkiewicza. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Jana Nawrotkiewicz odczytał wniosek Komisji wraz  
z uzasadnieniem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi i wydanie pozytywnej opinii o wykonaniu 
budżetu Miasta i Gminy za 2022 rok. 
 
Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 9.5. 

 
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej Rydzyny w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Rydzyna 

z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2022. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej pan Roman Skiba odczytał Uchwałę Nr SO-12/0955/88/2023Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 19 maja 2023 roku w sprawie: 
wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Rydzyny w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Rydzyna z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2022 
 
OPINIA REGIONALNEJ IZBY OBRACHUNKOWEJ – WNIOSEK KOMISJI REWIZYJNEJ RADY MIEJSKIEJ 
RYDZYNY W SPRAWIE UDZIELENIA ABSOLUTORIUM BURMISTRZOWI MIASTA I GMINY RYDZYNA  
Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ZA 2022r. ZOSTAŁ UZASADNIONY. 
 
Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.9.6. 
 

Dyskusja nad sprawozdaniami z wykonania budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej pan Roman Skiba otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok. Jednocześnie poinformował, że bardzo szczegółowo 
sprawozdanie było rozpatrywane na poniedziałkowym wspólnym posiedzeniu Komisji. Zapytał, czy 
ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos w dyskusji. 
 
Głosów w dyskusji nie było. W związku z powyższym Przewodniczący Rady zamkną dyskusję.  

 
Ad.9.7. 

 
Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
a) zatwierdzenia sprawozdań finansowych oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta  

i Gminy Rydzyna za 2022 rok – druk nr 413. 
 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Uchwała został podjęta jednogłośnie 11 głosami za. 
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Uchwała przyjęła Nr LVI/409/2023. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 
Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

b) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Rydzyna z tytułu wykonania budżetu 
Miasta i Gminy Rydzyna za 2022 rok – druk nr 414. 

 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Uchwała został podjęta 10 głosami za przy 1 głosie przeciw. 
 
Uchwała przyjęła Nr LVI/328/2023. 
 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 10, NIE: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (10) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław Kulus, Jan 
Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Marek Pietrzak, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIE (1) 
Piotr Patek 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 
Burmistrz MiG pan Kornel Malcherek wyraził podziękowania Radzie Miejskiej za zatwierdzenie 
sprawozdania oraz udzielenie absolutorium. Burmistrz podziękował również sołtysom, dyrektorom 
szkół i przedszkola, dyrektorom gminnym jednostek organizacyjnych, a także kadrze kierowniczej oraz 
pracownikom Urzędu Miasta i Gminy. 
 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba złożył  Burmistrzowi Miasta i Gminy panu Kornelowi 
Malcherkowi gratulacje i życzył mu dalszych licznych sukcesów oraz dobrej współpracy z Radą Miejską 
Rydzyny. 
 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 415. 
 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG pan Wojciech Antoniak, który powiedział, że w projekcie 
niniejszej uchwały proponuje się zmiany po stronie dochodów i wydatków budżetowych. 
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W zakresie dochodów budżetowych proponuje się dokonanie zmian (ogółem zwiększenie dochodów 
o kwotę 801.439,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 1) m.in. z następujących tytułów: 

 zwiększenie dochodów (010-01095-2710) o kwotę 100.000,00 zł w formie dotacji z tytułu 
pomocy finansowej ze środków Samorządu Województwa Wielkopolskiego – uchwała Sejmiku 
Woj. Wlkp. Nr LIII/1063/23 z dnia 29 maja 2023 r., w ramach XIII edycji konkursu „Pięknieje 
Wielkopolska Wieś”, na 2 projekty: „Remont świetlicy wiejskiej w Kłodzie” – 70 tys. złotych, 
„Remont placu zabaw dla dzieci w Tarnowej Łące” w kwocie 30 tys. złotych,  

 zwiększenie dochodów (700-70005-0770) o kwotę 660.000,00 zł do kwoty 2.060.000,00 zł  
z tytułu sprzedaży mienia gminnego, w II kwartale przetargi organizowane przez Gminę na 
sprzedaż nieruchomości niezabudowanych ujętych w planie miejscowym pod zabudowę 
produkcyjną, składów, magazynów oraz zabudowy usługowej – cieszy się sporym 
zainteresowaniem co pozwala zwiększyć planowane dochody z tego tytułu, 

 zwiększenie dochodów (801-80195-2020) o kwotę 15.000,00 zł na dofinansowanie wycieczek 
szkolnych związanych z priorytetowymi obszarami edukacyjnymi w ramach programu „Poznaj 
Polskę”, dochody otrzymała SP Dąbcze, 

 zwiększenie dochodów (900-90095-2460) o kwotę 10.500,00 zł środki otrzymane  
z WFOŚiGW w Poznaniu na realizację porozumienia „Czyste powietrze”. 

W zakresie wydatków budżetowych proponuje się dokonanie zmian (ogółem zwiększenie wydatków  
o kwotę 801.439,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 2) m.in. z następujących tytułów: 

 zwiększenie wydatków (010-01095-4270) o 100.000,00 zł  do kwoty 290 tys. złotych (uchwała 
Sejmiku Woj. Wlkp. Nr LIII/1063/23 z dnia 29 maja 2023 r.), w ramach XIII edycji konkursu 
„Pięknieje Wielkopolska Wieś”, na 2 projekty: „Remont świetlicy wiejskiej w Kłodzie” – 70 tys. 
złotych, „Remont placu zabaw dla dzieci w Tarnowej Łące” w kwocie 30 tys. złotych,  

 zwiększenie wydatków (801-80101-6050) o kwotę 550 tys. złotych do kwoty 12,4 mln złotych 
na 2023 r. z przeznaczeniem na „Przebudowę i rozbudowę budynku szkoły podstawowej w 
Dąbczu”, (zadanie ujęte w WPF), zwiększony zakres finansowy zadania dotyczy niezbędnych 
nakładów do poniesienia w związku wystąpieniem prac dodatkowych, zamiennych i ponad 
obmiarowych, 

 zwiększenie wydatków (750-75095-6060) o kwotę 20.000,00 zł na zadanie pn.: „Zakup kosiarki 
bijakowej do ciągnika”, do wykorzystania do prac gospodarczych przez UMiG, 

 zwiększenie wydatków (754-75412-2820) w kocie 20 tys. złotych na dotacje celowe dla 
ochotniczych straży pożarnych z Gminy Rydzyna, które ubiegają się o dofinansowanie ze 
środków zewnętrznych, 

 zwiększenie wydatków (801-80195-4300) o kwotę 15.000,00 zł na dofinansowanie wycieczek 
szkolnych związanych z priorytetowymi obszarami edukacyjnymi w ramach programu „Poznaj 
Polskę”, wydatki zrealizuje SP Dąbcze, 

 zwiększenie wydatków (921-92109-6050) o kwotę 20.000,00 zł na zadanie pn.: „Przebudowa 
świetlicy wiejskiej w Pomykowie” na 2023 r. i 400 tys. złotych na 2024 r., będzie to 1 etap 
polegający wykonaniu stanu surowego otwartego – zadanie ujęte w WPF, 

 zwiększenie wydatków (921-92120-2720) o kwotę 67 tys. złotych do kwoty 117 tys. złotych na 
dotacje celowej dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich obiektów 
zabytkowych, 

 zwiększenie wydatków (926-92605-6060) o kwotę 16.000,00 zł na zadanie pn.: „Zakup kosiarki 
na potrzeby hali sportowej i orlika w Rydzynie”. 

 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została podjęta 11 głosami za. Uchwała przyjmie 
numer LVI/411/2023. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2023 rok – druk nr 415.  
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

 
2) zmiany uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023 – 2038 
– druk nr 416. 

 
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG pan Wojciech Antoniak, który powiedział, że planuje się 

wprowadzenie zmian w wykazie przedsięwzięć stanowiącego załącznik do uchwały Nr LI/367/2022 

Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Rydzyna na lata 2023 – 2038 ze zm. polegające na: 

 zwiększenie nakładów na przedsięwzięcie pn.: „Przebudowę i rozbudowę budynku szkoły 
podstawowej w Dąbczu” w 2023 roku o kwotę 550 tys. zł do kwoty 12,4 mln zł,  
zwiększony zakres finansowy zadania dotyczy niezbędnych nakładów do poniesienia  
w związku wystąpieniem prac dodatkowych, zamiennych i ponad obmiarowych, 

 zwiększenie nakładów o 700 tys. złotych w 2025r. na przedsięwzięcie bieżące pn. „Dowóz 
uczniów do szkół”. Całość nakładów na lata 2021-2025 – 3, 1550 mln złotych, 

 nowe przedsięwzięcie majątkowe pn. „Przebudowa świetlicy wiejskiej w m. Pomykowo” – 1 
etap, zabezpiecza się środki na lata 2023-2024 w kwocie 420 tys. złotych, 

 nowe przedsięwzięcie majątkowe pn. „Wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej Centrum 
Integracji Społecznej” na lata 2024-2025 w kwocie 400 tys. złotych. 

Zgodnie z art. 231. ust1. ustawy o finansach publicznych zmiana kwot wydatków na realizację 
przedsięwzięć może nastąpić w wyniku podjęcia uchwały organu stanowiącego jednostki samorządu 
terytorialnego, zmieniającej zakres wykonywania lub wstrzymującej wykonywanie przedsięwzięcia.  
W związku z tym zmianie ulegają załączniki Nr 1 i 2 do uchwały wraz z objaśnieniami przyjętych wartości 
dołączanymi do uchwały. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została podjęta 11 głosami za. Uchwała przyjmie 
numer LVI/412/2023. 
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Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały Nr LI/367/2022 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 20 grudnia 2022r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2023 – 2038 – druk 
nr 416.  
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

3) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk 
nr 417. 

 
Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że 
zainteresowany, dotychczasowy dzierżawca, zwrócił się z wnioskiem do Burmistrza Miasta  
i Gminy Rydzyna w sprawie oddania w dzierżawę działki nr ewidencyjny 60 położonej w miejscowości 
Dąbcze, o powierzchni 0,0624 ha, z przeznaczeniem na powiększenie, prowadzonego przez siebie 
gospodarstwa rolnego.  Zgodnie z przepisami ustawy o gospodarce nieruchomościami „Zawarcie 
umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony 
następuje w drodze przetargu. Wojewoda albo odpowiednia rada lub sejmik mogą wyrazić zgodę na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych umów.” 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została podjęta 11 głosami za. Uchwała przyjmie 
numer LVI/413/2023. 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk nr 417.  
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

4) przyznania w roku 2023 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się na terenie 
Gminy Rydzyna oraz jej wysokości – druk nr 418. 
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Projekt uchwały przedstawił Skarbnik MiG pan Wojciech Antoniak, który powiedział, że zgodnie  
z uchwałą Rady Miejskiej Rydzyny w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
znajdującym się na terenie Gminy Rydzyna – dotację przyznaje Rada Miejska Rydzyny w uchwale 
określającej: beneficjenta, wykaz prac lub robót, na wykonanie których przyznano dotację oraz kwotę 
przyznanej dotacji. W terminie w przewidzianym w ww. uchwale, wpłynął jeden wniosek  
o dofinansowanie prac remontowych przy obiekcie zabytkowym tj. Kościele parafialnym w Kaczkowie, 
wpisanym do wielkopolskiego rejestru zabytków pod nr 371/Wlkp/A. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została podjęta 11 głosami za. Uchwała przyjmie 
numer LVI/414/2023. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyznania w roku 2023 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się na terenie Gminy Rydzyna oraz jej 
wysokości – druk nr 418.  
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

5) powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników – druk nr 419. 
 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba powiedział, że z końcem roku bieżącego upływa kadencja 

ławników sądów powszechnych wybranych w roku 2019. Wyboru ławników dokonuje rada gminy, 

najpóźniej do końca października roku, w którym upływa kadencja dotychczasowych ławników, po 

wysłuchaniu opinii o kandydatach przedstawionej przez Zespół powołany niniejszą uchwałą. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została podjęta 11 głosami za. Uchwała przyjmie 
numer LVI/415/2023. 
 

Głosowano w sprawie: 
powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników – druk nr 419.  
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

6) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników 
– druk nr 420. 

Przewodniczący Rady pan Roman Skiba powiedział, że rady gmin zasięgają od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji albo Komendanta Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników. 

Informacje o kandydacie na ławnika uzyskuje się i sporządza na zasadach określonych dla informacji  

o kandydacie do objęcia stanowiska sędziowskiego. W związku z tym, że jest to kompetencja rady 

gminy, musi ona upoważnić Przewodniczącego Rady do przekazania Komendantowi Policji danych 

osobowych zgłoszonych kandydatów celem uzyskania informacji niezbędnych do procesu wyboru. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została podjęta 11 głosami za. Uchwała przyjmie 
numer LVI/416/2023. 
 
Głosowano w sprawie: 
zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników - druk 
nr 420.  
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

7) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości w trybie bezprzetargowym – druk 
nr 421. 

 
Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że 
zainteresowany, dotychczasowy dzierżawca, zwrócił się z wnioskiem do Burmistrza Miasta i Gminy 
Rydzyna w sprawie oddania w dzierżawę  części działki nr ewidencyjny 10 o powierzchni 0,4561 ha,  
z przeznaczeniem na powiększenie, prowadzonego przez siebie gospodarstwa rolnego. Zgodnie  
z przepisami ustawy o gospodarce nieruchomościami „Zawarcie umów użytkowania, najmu lub 
dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. 
Wojewoda albo odpowiednia rada lub sejmik mogą wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia tych umów.” 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została podjęta 11 głosami za. Uchwała przyjmie 
numer LVI/417/2023. 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości w trybie bezprzetargowym - druk nr 421. 
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

8) ustalenia stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Rydzyna – druk nr 422. 

 
Przewodniczący Rady pan Roman Skiba powiedział, że wyrokiem z dnia 17 maja 2023r. (doręczonym 

Gminie w dniu 01 czerwca 2023r.) Wojewódzki Sąd Administracyjny w Poznaniu stwierdził nieważność 

pkt. 4 załącznika nr 2 zaskarżonej przez Prokuratora Okręgowego w Poznaniu Uchwały Nr 

XXXI/245/2013 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 23 maja 2013r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  Punkt 4 dotyczył stawki opłat 

za korzystanie z przystanków komunikacyjnych. W związku z powyższym proponuje się podjęcie przez 

Radę Miejską Rydzyny odrębnej uchwały regulującej materię ustalenia stawki opłaty za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Rydzyna  

z uwzględnieniem wskazań zawartych w wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została podjęta 11 głosami za. Uchwała przyjmie 
numer LVI/418/2023. 
 
Głosowano w sprawie: 
ustalenia stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Rydzyna - druk nr 422.  
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
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Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

9) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów w Dąbczu, przy ul. Strusiej – druk nr 423. 

 
Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz MiG pan Łukasz Bartkowiak, który powiedział, że wskazany 
do objęcia miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego teren zlokalizowany jest przy 
drodze własności gminnej – ul. Strusia, w obrębie geodezyjnym Dąbcze. Teren ten zajmuje 
powierzchnię ok. 33,17 ha. Sporządzenie planu przyczyni się do zrównoważonego rozwoju gminy 
Rydzyna oraz pozwoli na kształtowanie zabudowy zgodnie z założeniami ładu przestrzennego 
i racjonalnego wykorzystania przestrzeni. Plan opracowany zostanie zgodnie z wymogami ustawy 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i przewiduje zgodność rozwiązań przyjętych w planie 
z polityką przestrzenną określoną w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Rydzyna, które wskazuje ten obszar głownie jako tereny lasów, 
łączników ekologicznych i potencjalnych dolesień. Granicę terenu objętego przystąpieniem do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przedstawiono na załączniku do 
uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została podjęta 11 głosami za. Uchwała przyjmie 
numer LVI/419/2023. 
 
Głosowano w sprawie: 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
w Dąbczu, przy ul. Strusiej - druk nr 423.  
 
Wyniki głosowania 
TAK: 11, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
TAK (11) 
Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Jan 
Nawrotkiewicz, Piotr Patek, Marek Pietrzak, Krystyna Rypińska, Roman Skiba, Marcin Urbanowicz 
NIEOBECNI (4) 
Radosław Kulus, Marcin Otto, Marcin Pierzchała, Leszek Skrobała 
 

11. Przyjęcie interpelacji radnych. 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Zakończyliśmy punkt 10 dzisiejszego porządku. Przychodzimy do punktu 11 - przyjęcie interpelacji 

radnych. Do dnia dzisiejszego wpłynęły trzy interpelacje. Pan Przewodniczący Leszek Skrobała je teraz 

przedstawi. 

(Wiceprzewodniczący Rady odczytał interpelacje. Interpelacje w załączeniu protokołu). 
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12.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do punktu 12 - Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Panie 

Burmistrzu, bardzo proszę.  

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji zostały udzielone na piśmie. Dziękuję. 

 

                                                       13. Zapytania i wolne głosy. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Proszę o zgłaszanie się do dyskusji i bardzo bym prosił w formie elektronicznej. Dobrze, czyli na początku 

Pani Radna Grażyna Dembicka, udzielam głosu, bardzo proszę i później Radny Piotr Patek. 

RADNA GRAŻYNA DEMBICKA: 

Ja najpierw gratuluję Panu Burmistrzowi i tak, jak powiedział Pan Przewodniczący, na absolutorium 

składa się praca wszystkich urzędników, dyrektorów, kadry i was Zarządu. Mam takie dwie sprawy do 

przekazania, odnośnie promocji Rydzyny. Dzisiaj jest sesja absolutoryjna, dlatego swoje interpelacje  

i przedstawię na następnej sesji, a chcę powiedzieć parę słów na temat promocji naszej Rydzyny. 

Miałam zaszczyt wziąć udział w gali wręczenia nagród w Sochaczewie. Była to gala Kocham Polskę. 

Była to naprawdę prawdziwa promocja Rydzyny. Brawo Pani Dyrektor roku, że wspiera pani sekcje 

plastyczną. Profesor jeden z członków jury bardzo, ale to bardzo pozytywnie wypowiadał się o tej sekcji 

i instruktorze Jurku Koprasie. Na 30 ocenionych prac, Rydzyna zdobyła 15 nagród. I to nagród oprócz 

rzeczowych, nagrody pieniężne. Jestem dumna, brawo, młodzi artyści, brawo pan Kopras, brawo Pani 

Dyrektor Szymańska. Druga sprawa to możliwość poznania na nowo historii zamku Rydzyny i kościoła, 

czyli następna promocja Rydzyny. W tym miejscu nie ma Pana Dyrektora Olendra już, ale Panie 

Dyrektorze, gratuluję panu takiego historyka jak pani Kazia Winnicka, posiadająca niesamowitą 

wiedzę, potrafiąca przekazać tą wiedzę i została za to nagrodzona gromkimi brawami  

i podziękowaniami, ale zaznaczę, że nie tylko od grupy mieszkańców, ale również osób z zamkowego 

wesela i osób, które dołączyły się do naszej zwiedzającej grupy. Gratuluję panu, a na sam koniec, 

zapomniałam na wczorajszej komisji wspólnej zgłosić tak, jak to radni mają w zwyczaju Koci Mostek. 

Jest to mostek, który jest za fosą zamkową, nie ma tam tych kół takich tam, z jednej i z drugiej strony 

brakuje tego i jest to wszystko tak zarośnięte, jeżeli ktoś by tam biegł, czy jechał rowerem to naprawdę 

może wjechać do tego rowku, który doprowadza wodę do fosy. Także bardzo bym prosiła, żeby tam 

zamontować jakieś odblaskowe, ostrzegające pachołki albo coś w tym rodzaju. I przeprasza, bo nie 

powiedziałam tego wczoraj, ale ze względu na to, że nie wiem kiedy się spotkamy, a to jest dość pilne, 

także bardzo bym prosiła, żeby to zrobić. I chciałam też jeszcze podziękować Panie Burmistrzu za to, że 

zgłosiłam interwencję odnośnie chodnika na ulicy Kościuszki. Na dużym odcinku chodnik był zarwany i 

wracając wieczorem właśnie to zauważyłam, zgłosiłam, a już na drugi dzień ten chodnik został 

naprawiony. Tak samo dzisiaj obcięte zostały gałęzie zwisające na drogę, które po prostu samochody 

ciężarowe zahaczały i wszystko tam leciało na drogę, także bardzo, bardzo dziękuję.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Tak, dziękuję bardzo. Bardzo proszę, udzielam głosu, Pan Radny Piotr Patek, proszę bardzo. 
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RADNY PIOTR PATEK: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo, 5 minut, ja będę się starał szybko. 

Najpierw kilka słów jeszcze o czymś innym powiem, dlaczego to absolutorium nie zostało udzielone 

przeze mnie, a to później będę mówił dlaczego. Pierwsze słowa chciałbym skierować tu do kolegi Sławka 

Zygnera i grupy biegowej leśne dziki tak, jeżeli się nie mylę. Za organizację pięknej imprezy 

charytatywnej, połączone i biegowo i artystycznie, były występy dla Mateusza, bardzo dziękuję ze 

swojej strony jako radnego. Bardzo piękna impreza i tu wyszły takie fajne hasła przeczytałem, to już 

rozmawialiśmy przed chwilą, biegam, pomagam. Jeszcze raz podziękowania i że jak to przedstawia pan 

nie tylko, ale również koledzy, że nie tylko myślicie o sobie, ale o innych i przez to bieganie chcecie 

pomagać. Bardzo dziękuję. I teraz kilka słów związanych z absolutorium. Dlaczego nie udzieliłem Panu 

Burmistrzowi absolutorium, wotum zaufania. Ja już może nie będę się powtarzał, bo cały czas, że ja 

jakieś do Pana Burmistrza odczuwam nie wiem, że go nie lubię jako osoby, czy inne sprawy. Nie, to nie 

na tym polega, my się znamy już trochę lat i to nie chodzi o nielubienie czy jakieś przypadłości osobiste 

do Pana Burmistrza. Zaraz wyjaśnię dlaczego. Może ktoś powie, że te sprawy, które tu przedstawię to 

są małe, może nieistotne, ale ja uważam, że dla jakiejś liczby naszego miasta i gminy są ważne tak. 

Pierwsza sprawa, to znaczy będę się opierał na interpelacjach oczywiście, to nie nic wymyślonego, że 

coś wymyślam, tylko to jest oparcie na interpelacjach. Pierwsza sprawa, bezpieczeństwo tak sobie tu 

wypisałem, żeby nie zapomnieć. Tylko mówię, tymi sprawami, które chcę się zająć. Bezpieczeństwo, ja 

już tyle razy o tym mówiłem. Pan jako pierwszy mieszkaniec miasta i gminy, jedna z ważniejszych rzeczy 

na pewno bezpieczeństwo. Ja rozumiem, że pan zaraz powie, niektóre sprawy tak, są robione ale, ja tu 

chcę się skupić na tych sprawach, które są w interpretacjach. Chodzi mi o Rynek. Doświetlanie przejść 

dla pieszych. Tyle razy o tym rynku było mówione, zawsze jakieś przeciwwskazania, zawsze to było 

odsyłane do Komisji Bezpieczeństwa. Pan jako pierwszy mieszkaniec tej gminy powinien zareagować, 

bo to jest też, nie widzimisię Piotra Patka jak ja już tu kilkadziesiąt razy mówiłem, tylko to jest też zdanie 

mieszkańców. I to są ważne rzeczy, bo przez nasz rynek nie tylko się przewijają mieszkańcy miasta 

Rydzyna, ale również gminy i nie tylko tak. I naprawdę są sprawy, znowu tematu ruch okrężny. 

Naprawdę jest to potrzebne, bo ludzie z innych miast, niedaleko, z Rawicza nie wiedzą jak się tu 

zachować. Są, objeżdżają rynek to myślą, że są na rondzie, chociaż nie ma tego oznakowania, że jest 

rondem, ale myślą, że są na rondzie i mają pierwszeństwo. Ja już tu kiedyś przytaczałem, że widziałem 

pana chyba z Poznania, że na poznańskich rejestracjach w policję by uderzył tak. Naszą policję, bo 

myślał, że ma pierwszeństwo, że jest na rondzie, bo policja wjeżdżała od ulicy Wolności. I naprawdę to 

jest ważna rzecz dla bezpieczeństwa, funkcjonowania naszego miasta. Tak, jak mówię, to nie tylko 

mieszkańcy Rydzyny, ale cała gmina, bo trzeba przyjść do urzędu, do szkoły i nie tylko, do lekarza, na 

zakupy, turyści i naprawdę to są ważne rzeczy. Druga sprawa z rynkiem, parkowanie. Ja już mówiłem, 

że nie upieram się przy tych parkomatach, ale zorganizujmy ten ruch, oznakujmy to dobrze, bo szkoda, 

że Pana Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, bo on jest w Komisji Bezpieczeństwa. Mieszkańcy 

oglądali sesję i spotykam mieszkańców i Pan Przewodniczący przedstawił, że było spotkanie  

z komendantem, nowe oznakowania i mieszkańcy mówią to nic nie da. To nic nie da, ja nie rozumiem 

dlaczego się upieramy, ktoś powie, że ja się upieram, ale z tymi parkomaty. Ja już przytoczyłem kilka 

miejscowości tak. Gdzie zostało to uregulowane i nikt nie każe, nie że Patek chce wprowadzić 

dodatkowy podatek i że chcemy wyszarpywać te ostatnie złotówki od mieszkańców. Nie, ustalić na 

przykład, ja w tych miejscowościach, nie wiem rok, 2 lata temu była złotówka za pół godziny, 2 zł za 

godzinę. Teraz nie wiem jak to tam, czy 2 zł za godzinę, a 3 zł. Nie wiem, ale to nie są sumy, które by 

mogły kogoś powalić na kolana tak. Pieniądze, bo my cały czas mówimy, że złotówki oglądamy. To są 

pieniądze, które by mogły służyć na przykład naprawą Rynku, czy być wykorzystane w inny sposób dla 

bezpieczeństwa i nie, że ja się upieram tylko teraz to są ważne rzeczy. Proszę sobie zobaczyć, ja już tyle 

razy o tych sprawach mówiłem, jak to wygląda nasz Rynek. Jest pozastawiany samochodami, ruchome 

kostki, powyginane słupki, to jest normalnie tragedia. To ja nie wiem, co powiedzieć, bo ja przekonuje, 

przekonuje i jakoś nie może to przejść, czy no nie wiem, ja uważam, że to było fajne rozwiązanie, bo 

widzę jak się sprawdza na przykład w Poniecu. Dajmy na to, bo codziennie przejeżdżam i się sprawdza 

to. Następna sprawa bezpieczeństwa, doświetlenie pasów, przejść dla pieszych. To też nie jest jakieś 
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widzimisię, tylko naprawdę, proszę się przejść tymi przejściami, które zawsze są wymienione  

w interpelacji. Naprawdę są zaciemnione i w najgorszych okresach jesienno-zimowych, a wiemy, że 

najwięcej mieszkańców, ludzi się ubiera na ciemno tak. I nie widać, naprawdę, bo byłem też świadkiem. 

Pan stanął przed przez pasy i wyzywał kierowcę, a kierowca nie przekroczył, nie mam radaru w oczach 

czy gdziekolwiek, ale jechał naprawdę, na pewno nie przekroczył szybkości i przechodził i dojeżdżał do 

pasów i tego pana nie widział. On na niego krzyczał wariat, ale no nie zobaczył, bo ten, który korzystał 

z tych pasów był ubrany na ciemno i naprawdę nie widać. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Panie Radny, trochę tak bym prosił dobrze? Na komisji wspólnej bardzo gorąco prosiłem, że jeżeli 

odnosimy się do udzielenia absolutorium to prosiłem, żeby w dyskusji o udzielenie absolutorium. 

Właśnie po to jest ta dyskusja, a teraz pan w innym punkcie, trzeba było wtedy też i trochę to inaczej 

wyglądało. 

RADNY PIOTR PATEK: 

To szybko teraz. Odnawialne źródła energii o OZE, tyle razy, fotowoltaika, o fotowoltaice mówiłem,  

o tych sprawach. My mówimy, że oglądamy złotówkę z jednej, z drugiej strony. Budujemy którąś 

kolejną, nową inwestycję. Szkoła rozbudowana, szkoła w Dąbczu, rozbudowa szkoły w Rydzynie, 

przedszkole. Dlaczego my tam nie montujemy fotowoltaiki? To musi nam, teraz to by dla nas 

pracowało, o oszczędności już nie mówię, o wymianie na ledowe. Zaraz, ja wiem, że Pan Wiceburmistrz 

się odezwie, że program, nie było programu, ale inne gminy już to robiły szybciej. I mówimy, że 

oglądamy, to jeszcze raz w całej przekroju tego wszystkiego, jeżeli by były odnawialne źródła, 

fotowoltaika, dajmy na to pozakładane. To są oszczędności finansów, a najśmieszniejsze w tym 

wszystkim, że cały czas było to krytykowane, że co ja tam wymyślam, a my na ostatniej sesji, że 

wchodzimy do kastra energetycznego i będziemy robić. No to jest śmiechu warte troszeczkę. I następna 

sprawa, zabytki. Minuta jeszcze, bo widzę, że przekroczyłem prawie 5 minut. Zabytki, mienimy się jako 

perła baroku, pomnik historii tak. Jak wygląda zbór ewangelicki, jak wygląda budynek przy boisku, 

Rynek. Proszę Państwa, teraz to jest takie dla nas trochę, ja uważam, no wstyd taki lekki można 

powiedzieć, że dopuściliśmy do takiej sytuacji, że jak wygląda zbór poewangelicki. Mnie to boli tak,  

z tego względu, że ja tak odwołam się tu do historii. Zadzwoniłem do tej fundacji polsko-niemieckiej  

i były pieniądze, były. Z panem rozmawiałem, który się tymi sprawami zajmował i mówi, że były 

pieniądze, za późno się pan zgłosił, bo trzeba było 2 czy 3 lata temu się zgłosić to byście dostali 

dofinansowanie. No tak nie może być. Dopuściliśmy do takich stanów katastrofalnych, że po prostu, jak 

to mogło kosztować dajmy na to 300 000 zł, to będzie kosztować 3 - 4,5 miliona, żeby to odnowić. I 

ostatnia sprawa, jeszcze chciałem się odwołać do słów Pana Burmistrza, o tych inwestycjach 

wszystkich. Tego nie neguje, ale Pan Burmistrz jeszcze się odwołał do ulicy Ferrariego, Łopuszańskiego, 

Czarnieckiego. Ja tak chciałem kilka słów. Jak już jest zrobione, fajnie wszystko, wszyscy się cieszymy 

tak, bo to jest nasz sukces wszystkich, ale proszę sobie przypomnieć ile to było słów powiedzianych, 

interpelacji, petycji mieszkańców, zabiegania, odrzucania tych petycji. Tak troszeczkę w historię 

wybiegam, dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję Panie Radny. Przechodzimy teraz do, czy jeszcze jakieś pytania, uwagi? Nie ma, nie ma 

zgłoszeń, więc Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, krótko, dziękuję Pani Radnej w imieniu 

pracowników i swoim pogratulowanie absolutorium, jeszcze raz bardzo dziękuję i będziemy robić 

wszystko tak, żeby to szło zgodnie z prawem, bo jak wiemy, wszystko musi zgodnie z litera prawa i tu 

mam nadzieję, że tak, jak powiedziałem, gmina rozwija się i będzie w dalszej kolejności się rozwijać. 

Sekcja plastyczna, tak jak pani mówiłem, nie tylko ten konkurs, ale wiele konkursów nas sławią nas 
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tutaj w całej Polsce i nie tylko. Tak, jak pani powiedziała, duża, wielka promocja gminy, Rydzyńskiego 

Ośrodka Kultury. Odnośnie historii zamku, kościoła. Z tego co wiem, kolejna grupa już w niedzielę będzie 

z panią Winnicką wizytowała w zamku i bardzo fajnie, że komuś się chce i ktoś tą historię chce Rydzyny 

czy gminy poznawać. Rynek tak, bezpieczeństwo, doświetlanie miejsc. Powiem tak, było spotkanie  

z panem kierownikiem i została zlecona zmiana organizacji ruchu, która ma uporządkować te tematy, 

czy poruszanie się po Rynku czy stawanie. Jeżeli chodzi o doświetlenie miejsc dla pieszych, znaczy pasów 

tak, przejść przepraszam, nie miejsc tylko przejść. No pan wymieniał tutaj szczególnie ulicę Wolności 

oraz ulicę Rzeczpospolitej, więc to są drogi Powiatowe, jak najbardziej tutaj tak, jak Pan Starosta się 

zgodzi to jak najbardziej się tam Kierownik Zarządu Dróg Powiatowych, ja tego nie neguję i tutaj będę 

zarządowi, Panu Staroście dopingował w tym temacie. Fotowoltaika, sam pan odpowiedział sobie na 

pytanie, tak podpisaliśmy, byłem z Panem Skarbnikiem i podpisaliśmy umowę klastra energii wspólnie 

z Panem Starostą w siedzibie starostwa. Zbór poewangelicki, budynek, powiem tak, to wszystko środki 

tak. Będziemy mieć środki, projekty to wtedy, ale mówię, pierw musimy to pokończyć, musimy skończyć 

Szkołę Podstawową w Dąbczu, tak musimy skończyć osiedla, Osiedle 2000, następnie świetlica  

w Kłodzie tak, jak mówiłem, plac zabaw w Tarnowej Łące również FOGR-y tak. Pokończymy to wszystko, 

mam nadzieję, że tutaj będą kolejne środki na zabytki, bo to nie wiadomo co to będzie. Wszystko się 

okaże w październiku i wtedy będzie można coś dalej działać, mówić. A jeżeli tutaj o tą akcję biegam - 

pomagam. Powiem tak, ja akurat tutaj z panem Karolem Matuszewskim uczestniczyliśmy, ale jak 

najbardziej, na pewno to pan Sławek będzie organizował kolejne akcje, więc ja mogę biec, pan jeździ 

rowerem, bo się mijamy, więc możemy wspólnie nawet tutaj uczestniczyć w takiej akcji charytatywnej, 

dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze, dziękuję bardzo, czy ktoś z sali jeszcze? Nie widzę zgłoszeń. 

                                                         14.Zakończenie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam LVI Sesję Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo. 

 

                                                                                                                                           Przewodniczący 
                                                                                                                                    Rada Miejska Rydzyny  

 

                                                                                                                                             Roman Skiba 

Przygotował(a): Patrycja Wdowiak

Przygotowano przy pomocy programu eSesja. 
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